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V únoru konečně Kyjov pokrylo 
aspoň několik centimetrů sněhu. 
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Milí Kyjovjáci,
březen je tradičně měsí-
cem knihy. A letos taky 
očkování. Zatímco píšu 
tyto řádky, v Městském 
kulturním středisku pro-
bíhají drobné stavební úpravy 
nezbytné k vybudování očkovacího centra. 
Provoz by mělo spustit začátkem března  
a denně obsloužit několik stovek lidí. Vše 
se děje za pochodu a poměrně rychle, na 
přípravách se podílí tým složený ze zá-
stupců krajského úřadu, města, dobrovol-
níků a zejména kyjovské nemocnice, která 
bude očkovací centrum provozovat. Za-
čneme s vakcinací nejstarších seniorů.
Jsem velkým zastáncem toho, aby se vedle  
regionálních center do procesu očkování 
zapojili i praktičtí lékaři. Společně s jiho-
moravským hejtmanem Janem Grolichem 
jsme proto vyzvali premiéra, aby praktické 
lékaře do vakcinace vtáhl. Oslovit praktiky 
prý záměrem vlády je, nicméně až poté, 
co budou v rámci očkovacích center pro-
očkovány všechny prioritní skupiny. My 
bychom přitom preferovali opačnou stra-
tegii - naše nejstarší občany svěřit do péče 
praktiků - vždyť ti nejlépe znají zdravotní 
stav svých pacientů, navíc zpravidla sídlí 
v místě jejich bydliště a odpadne tak ne-
zbytné cestování.
Ať to dopadne jakkoliv, my v Kyjově bude-
me připraveni. Děkuji všem, kteří se na vy-
budování očkovacího centra na kulturním 
domě podíleli, celý tým odvedl kus práce.
Užší spolupráce s Jihomoravským kra-
jem přináší výsledky i v dalších oblastech.  
V letošním roce silničáři opraví zbytek 
obchvatu - tentokrát se nového povrchu 
dočká úsek od odbočky na Bukovany po 
křížení s ulicí Strážovskou.
Snad se nám konečně podařilo najít způ-
sob, jak ze dvou domů na třídě Komenské-
ho vymístit zbytek chemikálií, které tam 
po zásahu Národní protidrogové centrály 
v dubnu 2019 zůstaly. Vzhledem k tomu, 
že majitel nemovitostí, dnes již pravomoc-
ně odsouzený, neposkytuje součinnost  
a s úřady nekomunikuje, s jihomoravským 
hejtmanem jsem podepsal společnou 
výzvu adresovanou premiérovi. Andreje 
Babiše v ní žádáme, aby nám s likvidací 
zbylých chemikálií, majiteli navzdory, po-
mohly ústřední orgány. Odpověď očekává-
me v nejbližších týdnech. O dalším vývoji 
Vás budeme informovat.
Přeji Vám půvabný začátek jara.

Informace z orgánů města
Údaje jsou upraveny z důvodu ochrany osobních údajů

INFORMACE Z 65. SCHŮZE RADY MĚSTA 
KONANÉ DNE 15. ÚNORA 2021
Rada města
- schvaluje výzvu (zadávací dokumentaci včetně příloh) a složení 
komise pro otvírání nabídek v elektronické podobě a komise pro 
posouzení splnění podmínek účasti v zadávacím řízení a hodnocení 
nabídek pro veřejnou zakázku dle zákona č. 134/2016 Sb. o zadávání 
veřejných zakázek s názvem „Pořízení elektrovozidel pro TS Kyjov 
– 2 ks“.

Nemocnice přijala devět pacientů z Náchoda 
Covidové oddělení Nemocnice Kyjov patřilo v minulých měsících  
k nejvytíženějším v České republice. V únoru se ale situace změnila.  
Protože nemocnice měla dostatečnou kapacitu, rozhodl krajský  
koordinátor, že se sem přemístí devět pacientů z Náchoda, kde pa-
třila v polovině února situace k těm nejhorším. Jihomoravský kraj  
a kyjovská nemocnice tak nabídly pomocnou ruku. „Museli jsme 
jen posílit lékařský personál, který by se podílel na přijetí pacientů  
z náchodské nemocnice,“ sdělil k opatřením ředitel Nemocnice Kyjov 
Lubomír Wenzl.
Náchod je od Kyjova vzdálený asi tři sta kilometrů. Pacienty s Covidem  
převezlo během smluvené noci speciální velkokapacitní vozidlo 
zdravotnické záchranné služby s názvem Fénix. Nešlo však o lidi  
s těžkým průběhem choroby. „Pacienty jsme hospitalizovali na stan-
dardních lůžkách v infekčním oddělení. Doufáme, že tomu tak bude  
i nadále a nebude je potřeba překládat na lůžka intenzivní péče,“ přál 
si v době přijetí nových pacientů ředitel nemocnice Lubomír Wenzl. 
O týden později mohli lékaři první z nich propustit domů.

(red)

Kulturní dům se mění na očkovací centrum
Od 1. března se estrádní sál kulturního domu v Kyjově promění na 
očkovací centrum. Přípravy byly na konci února v plném proudu, 
zajistit bylo třeba nejen vybavení, například stoly, židle a skříně, ale  
i personál. Postupně by se tu mělo očkovat až 600 lidí denně.
„V souvislosti s přeměnou estrádního sálu kulturního domu na očko-
vací centrum muselo město udělat drobné úpravy. Posílili jsme v něm 
elektrické rozvody, stejně jako internet. Na parkety jsme nechali po-
ložit vinilovou podlahu, aby nedošlo k jejich poškození,“ vyjmenoval  
základní práce mluvčí radnice Filip Zdražil. Jejich cena je zhruba  
300 tisíc korun a uhradí je Jihomoravský kraj. 
Přípravu vybavení centra, stejně jako jeho provoz bude mít na sta-
rosti Nemocnice Kyjov. „Provoz centra bude zajišťovat personál  
z řad pracovníků kyjovské nemocnice a dále dobrovolníků, se kte-
rými podepíšeme dohodu o pracovní činnosti. Musím poděkovat 
městu, které nám pomáhá dobrovolníky zajišťovat. Odborný perso-
nál vyčleníme ze zaměstnanců nemocnice, neboť odezva na výzvu 
hejtmana Jihomoravského kraje směrem ke zdravotníkům v regionu 
byla mizivá,“ řekl ředitel Nemocnice Kyjov Lubomír Wenzl.  
Zpočátku patrně nebude možné naočkovat plánovaných 600 lidí 
denně, a to ani v případě, že bude dostatek vakcíny. Ředitel nemoc-
nice předpokládá, že provoz centra se musí zaběhnout a že bude 
potřeba odstranit případné nedostatky. Jedná se totiž o úkol, který 
nemá v historii nemocnice obdobu.
V kyjovské nemocnici se ve druhé polovině února rozeběhlo očko-
vací místo, kde dostávali vakcínu objednaní pacienti ve věku nad 80 
let. Jeho kapacita byla přibližně 80 lidí denně. Protože fungovalo jen  
v úterý, ve středu a ve čtvrtek, zvládlo se tu za týden naočkovat přes 
240 osob. Očkovací centrum teď jeho činnost převezme.

(red)
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Zdá se, že komisi životního prostředí nezastaví  
mráz ani koronavirus, a tak se daří posouvat dál 
mnohá rozpracovaná témata. Jedním z těch vel-
mi důležitých jsou adaptace na změny klimatu. 
Doba, kdy se debatovalo o tom, zda člověk ke 
klimatickým změnám přispívá či je způsobuje, už 
je vlastně za námi a debata se přesunula k tomu, 
jakým způsobem se máme změnám přizpůsobit, 
neboli se na ně adaptovat. 
Město Kyjov se po vzoru jiných obcí a měst roz-
hodlo pro aktivní přístup a v současné době pro-
bíhají přípravy pro vypracování adaptační strate-
gie. Dobrou zprávou je, že chystaný dokument se 
bude týkat jak města, tedy zastavěného území, 
tak i volné krajiny, která je v celé problematice 
klíčová. Bez nápravy mnohých nedostatků v naší 
mimořádně intenzivně využívané krajině se zlep-
šení stavu životního prostředí nedočkáme. 
Klíčem k realizaci většiny vhodných adaptací 
v krajině však zůstávají komplexní pozemkové 
úpravy, a ty se bohužel nedaří na kyjovských ka-
tastrech zahájit. Přitom město opakovaně žádá 
majitele dotčených pozemků o souhlas, ale u ně-
kterých naráží na nepochopení a nezájem. Kéž by 
se podařilo tuto bariéru překonat, abychom moh-
li napravit ty nejzásadnější problémy v  krajině,  
a účinně se tak bránit změnám klimatu. Napří-
klad nedostatek vody v krajině si každý z nás umí 
velmi jasně představit, proto bychom měli těmto  
aktivitám dát zelenou.
Z dalších důležitých témat je nutné zmínit probí-
hající zásahy v městském parku. Keřové porosty 
se rozrostly natolik, že v mnoha místech vytvořily 
zelenou zeď. Protože v této podobě již keře nepů-
sobily esteticky, přitahovaly nežádoucí pozornost 
různých individuí a nepůsobily pro chodce bez-
pečně, přistoupily Technické služby po detailní 
diskusi a několikerém projednávání k postupnému 

prořezávání a snižování keřů. Tento face lift parku 
svědčí, jak se můžete při procházce již nyní osobně  
přesvědčit. Cílem má být mnohem rozvolněnější 
a pravidelně upravované keřové patro, které ne-
jenže umožní jednotlivým keřům vyniknout, ale 
zásadně se přitom zvýší čistota a bezpečnost  
v jejich okolí.
A pokud už se chystáte do parku, nezapomeňte 
na jeho ptačí obyvatele. Mezi mohutnými platany 
blízko koupaliště stále stojí velké besídkové kr-
mítko, které se stalo vítaným zdrojem potravy pro 
mnoho ptáků. Přikrmování je žádoucí nejenom 
během mrazivých dnů, ale trendem je nyní celo-
roční pomoc ptáčkům – přirozené zdroje potravy 
totiž rapidně ubývají, a tak slunečnici, lojové koule,  
směsi semen nebo rozpůlená jablíčka či roztluče-
né ořechy můžete do krmítka nosit po celý rok.
Další témata zatím jen ve zkratce – chystá se 
hezká úprava prostoru před knihovnou z pera 
architektky Martiny Černé, plánovaný je odborný 
ořez platanů na třídě Komenského, který stro-
my odlehčí a zvýší jejich stabilitu. Blíží se podpis 
Memoranda o spolupráci s Povodím Moravy a.s., 
které se bude týkat záměru revitalizace Kyjovky. 
Proběhla intenzivní diskuse o okrasných třešních 
lemujících náměstí, které budou nakonec také od-
borně ošetřeny, aby nezasahovaly do fasád domů 
a silnice. Jako třešničku na dortu můžeme zmínit 
plánované umístění hnízdních budek pro poštolky 
na radnici, kde se snad podaří nainstalovat web-
kameru, a bude tak možno pozorovat v přímém 
přenosu život těchto krásných malých dravců.  
Plánů je pro letošní rok skutečně dost, a drobnými 
krůčky tak postupujeme dál, s vizí lepšího životní-
ho prostředí ve městě i v krajině kolem nás. 

Za Komisi životního prostředí Zuzana 
Veverková (členka) a Pavel Berka (předseda)

ADAPTACE I FACE LIFT
novinky v životním prostředí

Foto: Pavel Stix
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POLICEJNÍ STŘÍPKY

Inzerce
Hledáme sadaře / vinaře na 

výpomoc na zahradu do Boršova, 
5000 m2, 2000 hlav, 50 ovocných 

stromů. Ostříhání, zmlazení. 
Telefon 604 742 578 nebo e-mail: 

evahonzkova@seznam.cz

Jubilati
Marie Uhýrková – 95 let 
Otakar Cibulec – 95 let 

Miluška Petříčková – 94 let 
Marie Staňková – 93 let 
Karel Podešva – 92 let 
Marie Dufková - 91 let 

Jiří Mičkal – 91 let 
Eliška Černocká – 90 let 
Josefa Brüchová – 85 let 
Božena Pojezná – 85 let 
Helena Lungová – 85 let 

Radmila Palečková – 85 let 
Marie Klimešová – 80 let 
Anežka Konečná – 80 let 

Anežka Leciánová – 80 let 
Alois Hložek – 80 let 

Marie Výletová – 80 let 
Irena Hlaváčová – 80 let 

František Svoboda – 80 let 
Věra Hustá – 80 let 

Drahomír Juřena – 80 let 
Marie Komňacká – 75 let 
Ludmila Kůřilová – 75 let 

Naděžda Tirpáková – 75 let 

Úmrtí
Ludmila Turečková

*2. 7. 1958  †2. 1. 2021
Růžena Součková

*21. 2. 1934  †14. 1. 2021
Vlasta Hlavicová

*26. 11. 1928  †18. 1. 2021

V OPILOSTI USNUL NA PARKOVIŠTI
V naprosto bezvládném stavu ležel 
v dopoledních hodinách muž na 
parkovišti před místní prodejnou 
potravin v Kollárově ulici. Na místě 
strážníci nalezli známého osmapa-
desátiletého muže z Kyjova, které-
mu alkohol často chutná víc, než je 
zdrávo. Po probuzení u něj provedli 
dechovou zkoušku, která ukázala 
výsledek 2,27 promile. Věc strážníci 
vyřešili uloženou příkazovou pokutou.

KOSMETIKU CHTĚLA PRONÉST 
BEZ ZAPLACENÍ
Po přijatém oznámení vyrazili stráž-
níci v  pravé poledne do prodejny 
Kaufland, kde ostraha přistihla při 
krádeži zboží neznámou ženu. Hlíd-
ka na místě ztotožnila sedmačtyři-
cetiletou obyvatelku Strážovic, kte-
rá přes pokladnu pronesla ukrytou 
kosmetiku. Za krádež jí strážníci na 
místě uložili příkazovou pokutu. 

UPADL A ROZBIL SI HLAVU
Při běžné pochůzkové činnosti 
zpozorovala hlídka v Dobrovolské-
ho ulici muže ležícího na chodníku, 
který měl krvavé poranění v oblasti 
hlavy. Jednalo se o sedmdesátile-
tého muže z Ratíškovic. Zranění si 
přivodil pádem na zem. Strážníci 
zavolali vozidlo Rychlé záchranné 
služby a ta zraněného muže odvez-
la do nemocnice k ošetření. 

Pandemie koronaviru přináší některá pozitiva do statistiky městské policie. 
Ta kyjovská řešila loni  výrazně méně přestupků v dopravě než v roce 2019. 
Udělování pokut za špatné parkování, většinou bez zaplacení poplatku, je 
denním chlebem Městské policie v Kyjově. Když strážníci nenajdou v autě 
parkovací lístek, zjišťují ve své databázi, zda řidič nezaplatil SMS zprávou. 
Pokud se tak nestalo, nechají mu na dveřích nepříjemný vzkaz a vyfotí 
vozidlo i státní poznávací značku, kterou hned odešlou do svého systé-
mu. Za rok 2019 to udělali ve více než čtrnácti stovkách případů. Loni jich 
bylo jen něco málo přes šest set. To je pokles o více než polovinu.
„Důvodem snížení počtu těchto případů může být to, že v průběhu 
roku nebylo nutné platit parkovné. V rámci první vlny koronaviru to bylo  
z nařízení vlády, poté rozhodnutím města. Důvody ale mohly být i jiné. 
V první vlně obyvatelé tolik nejezdili, náměstí bylo prázdné,“ uvedl mís-
tostarosta Kyjova Antonín Kuchař.
Počet dalších přestupků, které městští policisté řešili v roce 2020, byl 
podobný jako o rok dříve. Týkaly se především prohřešků proti veřej-
nému pořádku, kterých bylo v obou letech mezi padesáti a šedesáti,  
a majetkových přestupků – těch bylo jen o několik méně. Kupodivu se 
ale zdvojnásobil počet případů souvisejících s alkoholem nebo drogami.  
V roce 2019 jich lidé v Kyjově měli na svědomí dvanáct, vloni čtyřiadvacet.
Loni ale přibyly strážníkům i nové povinnosti. Především museli kontro-
lovat správné nošení roušek a upozorňovat na to lidi, kteří je na ústech  
a na nose neměli. „Rozhodli jsme se jít cestou prevence, tedy lidi napomí-
nat. Pokud u sebe někteří roušky neměli, městská policie jim také mohla  
nabídnout, aby využili zásoby městského úřadu,“ řekl místostarosta  
Antonín Kuchař.
Zatímco za nenošení roušek většinou pokuty nepadaly, v případě nedo-
držování dalších nařízení souvisejících s výjimečným stavem už je strážní-
ci udělovali. Týkalo se to především zákazu vycházení, za jehož porušení  
padlo jen v posledních týdnech několik finančních sankcí. 

(red)

STRÁŽNÍCI UDĚLILI MÉNĚ POKUT 
ZA ŠPATNÉ PARKOVÁNÍ 

Foto: (red)
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Ke dvěma matadorům v pozicích starosty a místostarosty Kyjova 
přibyl před rokem jeden benjamínek. Novým místostarostou měs-
ta se stal teprve čtyřiadvacetiletý Daniel Čmelík. O tom, co mu rok 
na radnici dal, se s námi podělil v následujícím rozhovoru.

Před rokem jste se stal komunálním politikem na plný úvazek. 
Jak dnes hodnotíte své rozhodnutí vstoupit do komunální 
politiky?
Své tehdejší rozhodnutí bych určitě neměnil, ačkoli začátky roz-
hodně nebyly jednoduché. Musel jsem se vypořádat s vlnou  
nedůvěry a pochybností a dokázat občanům, že na to mám. Přeci 
jen, čtyřiadvacetiletý klučina nemá takovou tu přirozenou autori-
tu jako zkušený padesátník. Troufám si ale říct, že většinu svých  
původních kritiků jsem dokázal přesvědčit, že jsem člověk na 
správném místě.

Jak vlastně vypadá práce komunálního politika? 
Naplnila vaše představy?
Pracovní týden je neskutečně pestrý. Řešíte záležitosti od A do Z, 
za stolem i v terénu. Porad je hodně, ještě více jednání. S  lidmi, 
odborníky, strategickými partnery, developery a dalšími. Většinou 
dostanete podnět, proberete ho s odborníky a snažíte se 
najít nejlepší řešení. Případně pracujete na dlouhodo-
bých projektech atd. Mé představy práce na radnici 
předčila. Vždycky jsem věděl, že chci dělat něco 
pro veřejnost. Že se to pro mě stane více zálibou, 
než povoláním, jsem netušil.

Poznal jste lépe členy vedení města, jeho 
zastupitele i úředníky. Je to podle vás 
schopný tým, který vede město dopředu?
Stoprocentně. Tady musím všem kolegům  
a kolegyním bez rozdílu vyseknout poklonu.  
Takový ten obecný předsudek, že na úřadech se 
nedělá anebo dělá málo, je nesmysl. Poznal jsem, 
že drtivá většina zaměstnanců tvoří dobře fungující  
a vhodně se doplňující tým. Oproti soukromému sek-
toru jsme pochopitelně daleko více svázáni literou záko-
na, takže nemůžeme ve všech případech jednat tak rychle, jak 
bychom chtěli, ale „tah na bránu“ nám určitě nechybí.

Jaký zvuk má město Kyjov na krajské a celostátní úrovni? Mluví 
se o něm spíš v souvislosti s vínem a folklorem nebo se něčím 
proslavila například i samospráva?
Živý folklor a výborná vína jsou tradičními devizami celého regi-
onu, nejen Kyjova. Naše město má ale v rukávu ještě jedno eso  
a tím je podle mě starosta František Lukl. Je to skvělý lídr a má 
bohaté  zkušenosti nejen z komunální, ale také z krajské a dokon-
ce i celostátní politiky. Umí tvrdě vyjednávat, ví, kdy má přimhou-
řit oko a dovede také přijímat nelehká rozhodnutí. I díky němu je 
o Kyjovu – ve srovnání s podobně velkými městy - častěji slyšet 
dál, než končí hranice okresu.

Hned na začátku svého působení jste dostal za úkol přípravu 
přestavby kyjovského koupaliště. Není to příliš náročný úkol 
pro začátečníka? A jak daleko je příprava stavby?
Tady se úplně nabízí paralela s pořekadlem, že někoho hodíte do 
vody, aby se naučil plavat (smích).
Naštěstí na to ale nejsem sám. Mám kolem sebe tým odborníků, 
se kterým se scházím takřka každý týden a musím říct, že to jsou 
opravdu mistři svých oborů. Společně jsme tomu věnovali obrov-
ské penzum času a projekt je tak v podstatě připravený. Kartami 
nám trochu zamíchala situace kolem pandemie, ale kromě posunu  
v čase se nic zásadního nemění. Věřím, že v příštím roce se bu-
dou Kyjovjáci koupat ve zrekonstruovaném venkovním bazénu  
a v roce 2023 již budou moci trávit chladné zimní dny v relaxač-
ním bazénu či sauně v novém městském aquacentru.

ROK NA RADNICI 
DANIELA ČMELÍKA

Zároveň bylo posledních 12 měsíců poznamenáno pandemií 
Covidu-19. Zasáhla omezení hodně do práce radnice?
Covid změnil spoustu věcí. Něco se muselo odložit, něco ome-
zit a spousta činností se nuceně přizpůsobila vládním opatřením. 
Z mojí agendy byly nejvíce zasaženy oblasti  komunikace s obča-
ny a kultury. Zákaz pořádání kulturních a společenských akcí tak 
dopadl třeba i na Hovory s občany nebo setkání Klubu seniorů. 
Kvůli covidu jsme také museli posunout spuštění participativního 
rozpočtu, což je záležitost, při níž se občané podílejí na výběru 
projektů, které jsou následně realizovány.

Města přišla o značnou část příjmů do rozpočtu, ať už 
v důsledku koronaviru nebo kvůli změnám v daních. 
Jak vidíte blízkou budoucnost Kyjova?
O budoucnost Kyjova se nebojím. Samozřejmě, že jsme přišli  
o část prostředků, ostatně jako všechny samosprávy, ale daňové 
změny nakonec prošly včetně kompenzací obcím, a dopad na náš 
rozpočet není tak drastický jak se zprvu očekávalo. Finanční zdra-
ví města je navíc ve výborné kondici, protože momentálně jsme 
bez dluhů.

Pandemie koronaviru nicméně ukázalo i na to lepší, co je 
v lidech. Koho byste v této souvislosti ocenil nejvíc?
Konkrétní jména zmiňovat nebudu, protože bych nerad na někte-
rá zapomněl. A to by mě mrzelo - spousta lidí totiž ukázala, že 
jim nezáleží jenom na sobě a umí taky nezištně pomoct druhým. 
Já dal na začátku pandemie dohromady síť dobrovolníků, kteří ve 
svém volném čase šili roušky. Město nakupovalo materiál, rozvá-

želo jej dobrovolníkům domů a ti po večerech i nocích 
našili několik tisíc roušek. Všem, kteří podali a dosud 

nabízejí pomocnou ruku, patří obrovské díky.

Ještě před nástupem do funkce jste spolu-
pracoval hlavně se studentským parlamen-
tem. Jsou podle vás mladí lidé 
příslibem pro budoucnost?
Každá mladá generace je ve své podsta-
tě příslibem pro budoucnost. A je jen na 
nich, jestli očekávání naplní. Já z  pozice 
garanta Studentského parlamentu se jim 
snažím dát prostor pro jejich seberealizaci 

a naznačit možné cesty, kterými se mohou 
vydat. Dál už musejí pokračovat sami.

Za mě je velký problém určitá lhostejnost obča-
nů a nezájem o veřejné dění. Když pak nová gene-

race vidí ve svém okolí převážně tento model chování, 
je těžké po ní chtít, aby se aktivně zapojila a podporovala 

komunitu. Proto je pro mě třeba studentský parlament nesmírně 
důležitý. Zapojujeme mládež do diskuzí o rozvoji města, dáváme jim 
„nahlédnout pod pokličku“, ptáme se na jejich názory a snažíme se 
je motivovat k aktivitě. To je podle mě dobrá cesta ke zdravě fungu-
jící občanské společnosti.

Je známo, že v opozici v kyjovském zastupitelstvu jsou členové 
vaší rodiny, vaši přátelé a známí. Jak dnes s opozicí vycházíte? 
S  lidmi z  opozice nemám problém a doufám, že ani oni nemají 
problém se mnou. Když neřešíme politiku, tak se bavíme třeba 
o muzice, kterou mám hrozně rád. Doma s  tátou (zastupitel za 
opoziční hnutí Pro Kyjov, pozn. redakce) pak s nadsázkou vedeme 
sofistikované debaty o jídle. A u toho se zaplať pán bůh většinou 
shodneme (smích).

Patříte také mezi vinaře. Máte na tuto zálibu a práci stále čas?
Upřímně, ani moc ne. Je pravda, že máme malé rodinné vinař-
ství, ale tomu se teď věnuje hlavně táta. Spíše než ve sklepě tak 
vypomáhám s propagací a administrativou. A samozřejmě taky 
pravidelně kontroluju kvalitu (smích).

A jaké jsou vaše další záliby? Musel jste nějaké koníčky opustit?
Nejvíc jsem omezil asi rybaření, na to teď opravdu čas nemám. 
Ale relaxuji třeba sportem – běhám, jezdím na kole, hraju futsal  
a hokejbal. Z  těch poklidnějších koníčků miluji četbu a muziku. 
Nedávno jsem si třeba koupil gramofon a pouštím si staré rocko-
vé pecky – starý analogový zvuk je magický.

Děkuji za rozhovor. Miroslav Pechura
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CORRENCY V KYJOVĚ 
STARTUJE UŽ 1. BŘEZNA
Za correnty Kyjováci koupí chleba, boty nebo 
kurz autoškoly.
Kyjovská radnice v čele se starostou Františkem 
Luklem se dohodla na spolupráci se systémem 
Corrency, který přichází s  myšlenkou unikátní 
měny.  „Rozhodli jsme se nabídnout correntovou 
podporu všem našim občanům. Věřím, že tento 
moderní ekonomický projekt může podpořit pod-
nikání nejen v Kyjově. Je jen otázkou času, než 
se do něj zapojí další města,“ vysvětluje důvody 
vstupu do projektu starosta Lukl.

Projekt začne už 1. března a potrvá 30 dní
Plánované zahájení třicetidenního pilotu se z dů-
vodu uzamčení ekonomiky skoro o dva měsíce 
odsunulo. Tvůrci projektu se nyní rozhodli, že pro-
jekt odstartují i navzdory nepříznivé epidemické 
situaci. „Původně jsme chtěli počkat, až se zmírní 
skóre ,Protiepidemického systému České repub-
liky´ (tzv. PES) z aktuálního stavu číslo 5 na stu-
peň číslo 3. Vývoj pandemické situace je ale ne-
předvídatelný a naší prioritou je začít co nejdříve 
pomáhat i jinde. Jen co to bude možné, budeme 
rádi, když se zapojí i obchodníci a poskytovatelé 
služeb, kteří jsou současnými restrikcemi nejvíce 
postižení a momentálně podnikat nemohou,“ uvá-
dí autor myšlenky Corrency Pepe Rafaj.

Jak Corrency funguje
Princip Corrency spočívá v tom, že občané do-
stanou cílenou dotaci, kterou mohou využít v ho-
rizontu 30 dnů u svých oblíbených obchodníků. 
Sami vyberou, koho chtějí podpořit a platbou  
u těchto obchodníků povzbudí celý region.
Polovinu částky za nákup zaplatí darovanými co-
rrenty a druhou ze svého. Peníze se tak v kyjovské 
ekonomice rychle protočí a díky spoluúčasti ob-
čanů se objem peněz v oběhu znásobí. Potenciál 
obnovy místního obchodu bude díky tomu mno-
honásobně vyšší a rychlejší.

Kyjováci získají příspěvek ve výši 400 correntů
Pilotní emisi 800 tisíc correntů v Kyjově podpo-
řila soukromá firma I, foundation. Prvních 2000 
Kyjováků, kteří se do projektu přihlásí, získá pří-
spěvek ve výši 400 correntů. Budou je moci vy-
užít u registrovaných obchodníků s provozovnou  
v Kyjově do konce března. Od prosince se do ky-
jovského projektu přihlásilo 800 občanů a více 
než čtyři desítky kyjovských obchodníků. Regist-
race budou pokračovat do naplnění kapacity, a to 
i po zahájení pilotu. Zájemci o correnty se mohou 
průběžně hlásit na webu kyjov.corrency.cz, na po-
datelně radnice nebo v kyjovském Infocentru. 

Correnty můžete uplatnit u 40 obchodníků
Do projektu se přihlásilo 40 místních obchod-
níků. Jejich škála je široká. Od prodejny pečiva, 
potravin, lékárny, několika kaváren, restaurací, 

papírnictví, přes obchod s  látkami, opravny aut, 
autoškol, vináren, po MKS Kyjov a nejrůznější po-
skytovatele služeb, včetně kadeřnictví a masáží. 
Posledně jmenovaní se bohužel projektu budou 
moci zúčastnit, až to vládní nařízení umožní. „Vět-
šina obchodníků se na současná pravidla musela 
adaptovat. Restaurace a kavárny nabízejí prodej 
přes výdejní okénka, mnohé obchody nabízejí 
možnost objednat si zboží po telefonu nebo na 
internetu a na prodejně si je vyzvednout. O všech 
otevřených obchodnících a možnostech prodeje, 
které nabízejí, budeme detailně informovat na na-
šem webu a sociálních sítích Corrency a kyjovské 
radnice,” doplňuje Rafaj.    

K platbě correntem stačí Kyjovákům 
SMS v telefonu
Lidé ani obchodníci k  platbě nepotřebují chyt-
rý telefon ani přístup k internetu. „Naším zámě-
rem bylo vytvořit systém co nejjednodušší, aby 
k němu měli přístup všichni. Obchodníkům bude 
stačit SMS zpráva nebo vyplnění jednoduchého 
webového formuláře,” vysvětluje Pepe Rafaj.

Jak platba correntem probíhá
Systém funguje jednoduše. Při platbě u obchod-
níka Kyjováci nahlásí platbu correntem. Prokáží se 
číslem občanského průkazu nebo jednorázovým 
kódem v SMS. Obchodníci zašlou SMS do systému 
Corrency a zpět jim přijde zpráva, kolik má zákaz-
ník na místě zaplatit v korunách. Druhá část platby 
za nákup se strhne z correntového účtu zákazníka 
a přijde obchodníkovi v korunách během dalšího 
pracovního dne na jeho účet v bance. Informace 
o utracených correntech najdou Kyjováci ve svém 
mobilu. Systém Corrency jim nový zůstatek pošle 
formou SMS po každé provedené platbě.

Jak systém Corrency vznikl 
Projekt Corrency uspěl v hackathonu „Hack  
the Crisis” vyhlášeném agenturou CzechInvest  
a Ministerstvem průmyslu a obchodu ČR (MPO). 

 
 
 
400 correntů = 400 Kč
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Dále Corrency získal v dotačním programu MPO 
„Czech Rise Up” pro chytrá opatření proti COVID 
19 prostředky na realizaci pilotního projektu. Tvůr-
cům se podařilo získat řadu záštit, např. Asociace  
malých a středních podniků a živnostníků ČR, 
Hospodářské komory ČR a Ministerstva vnitra ČR. 

Přihlaste se o svůj příspěvek
Corrency je účinný prostředek, jak pomoci zde-
vastované ekonomice ven z krize. Pomáhá lidem 
i místním obchodníkům. Neváhejte a přihlaste se 
o svůj příspěvek. Vy i vaše rodina. Více informací 
získáte na stránce www.kyjov.corrency.cz, na po-
datelně radnice nebo v kyjovském Infocentru se 
sídlem ve Svatoborské ulici.

Seznam obchodníků zapojených do projektu 
Corrency v Kyjově:

• Studio BIOKRÁLOVNA - Eva Judasová, 
Komenského 1356, (vstup naproti městskému 
parku). Kosmetika, masáže, kadeřnictví, jóga 
ad. služby, bioobchůdek.  
www.biokralovna.cz

• Alternativní terapie LUX - Lucie Kohoutová, 
OFFICE CENTRUM SKLEŇÁK, Jungmannova 
499/41. Kranio-sakrální terapie, práce s vnitř-
ním světem, Bachovy esence.  
www.terapielux.cz

• Salon FLUX - Taťána Hrazdilová, Jungman-
nova 208. Kosmetika, masáže, vizážistika. 
www.facebook.com/nicnezfluxuxni

• KOHOOT folk wear - Tomáš Jeřela, Neru-
dova 672/21. Trika pro správné folklorist(k)y. 
www.kohoot.cz

• BYTOVÝ TEXTIL - Darina Řiháková, Masa-
rykovo nám. 39/17, (pasáž Stará tiskárna). 
Bytový textil a dekorace do domácnosti.

• MKS KYJOV Městské kulturní středisko 
Kyjov, Masarykovo náměstí 34/3. Předprodej 
kulturních programů na první polovinu roku 
2021. www.dum-kultury-kyjov.cz

• SVAŘOVACÍ TECHNIKA - Lubor Sedlář,  
Boršovská 2621/89. Svářecí technika,  
zednické nářadí, spojovací materiál ad.  
www.sedlarobchod.cz

• Solární studio SOLARINO KYJOV - Pema 
Studio life - Petr Schiel, Komenského 914. 
Solární studio a systém pro zdraví, krásu  
a rekondici a diskrétní domácí fitness.  
www.solariumkyjov.cz

• AUTOSERVIS AutoWerner - David Werner, 
Za Humny 3302/20. Servis aut všech značek, 
půjčovnu dodávek aut i vozíků, pneuservis, 
doprava osob aj. www.autowerner.cz

• IP RESTAURANT - Iveta Kolaříková, Nádražní 
513. Samoobslužná jídelna v Kyjově v blíz-
kosti vlakového nádraží. www.iprestaurant.cz

• Obchodní centrum ADAMES - Vladimíra 
Šmýdová. 4 oddělení: svítidla, kuchyňské po-
třeby, železářství, elektro-instalační materiál, 

Tř. Komenského 558/41. Svítidla, kuchyňské 
potřeby, bílá elektronika, nářadí, železářské 
zboží, zahradní potřeby ad. www.adames.cz

• Papírnictví VINDIŠ s.r.o., Masarykovo  
nám. 4/36. Kancelářské, školní, výtvarné  
a kreativní potřeby, dárkové předměty a po-
třeby pro domácnost. www.facebook.com/
papirnictvi.kyjov

• NĚHA KYJOV - Irena Trutmanová, Masarykovo 
nám. 43-37, (pasáž Stará tiskárna). Dárkové 
zboží, keramika, porcelán, svíčky, sady na 
kávu, čaj, vonné esence, kosmetika. 

• Cukrářské potřeby MARSSE, Vrchlického 
333. Obchod s cukrářskými potřebami. Cuk-
rové a čokoládové ozdoby, dortové formy ad. 

• Kadeřnictví NIKA - Veronika Schwendtová, 
Komenského 914/21a. Kadeřnické služby se 
španělskou kosmetikou Salem. Reflexní a re-
laxační techniky na ploskách nohou a práce 
s psychosomatikou.www.studio-nika.cz

• PRAŽÍRNA Kyjov, Komenského 1407/14. 
Prostor správné přípravě kávy a netradičním 
nápojům, pražení výběrové kávy, vernisáže ad. 
www.prazirnakyjov.cz

• DonaBota - Spanish Shoes, Masarykovo 
náměstí 7/26. Koženou obuv ze Španělska, 
Portugalska a Itálie, kožená galanterie, italské 
kabelky ad. www.facebook.com/donabota.cz

• LÉKÁRNA U Zlaté koruny Kyjov, Masarykovo  
nám. 12/16. Široký sortiment léků jak na 
předpis, tak na volný prodej. Prodej doplňků, 
zdravotní obuvi ad. www.swisspharma-kyjov.cz

• FOTOEMOCE - Martin Kopřiva, Nerudova 
944/62. Ateliérové focení miminek, dětí, ro-
dinné, portrét a glamour. Dále fotopříslušen-
ství, fotopozadí ad. www.fotoemoce.cz

• FOTOATELIÉR - Jiří Lacný, Masarykovo 
nám. 60/37. Portrét rodinný, foto dětí, prů-
kazové fotografie, fotoobrazy na plátně, foto 
na dárkové předměty, fotokalendáře, alba ad. 
www.fotolacnykyjov.cz

• AUTOŠKOLA BARTOŇ - Zdeněk Bartoň, 
Krátká 738/5. Provádíme řidičské výcviky pro 
skupiny A (M), A1, A2, A (bez omezení), B, 
A+B, kondiční jízdy ad.  
www.autoskolabarton.cz

• Prodejna V POSTELI, Jungmannova 1337 
(Moravská ulička). Odborné poradenství  
a s prodej postelí, roštů, matrací a ložnicové-
ho sortimentu. www.vposteli.cz

• Prostě BURGER, Kollárova 246/10. První  
burgrárna v Kyjově. Burgery připravované  
s vášní. Skvělá chuť, kvalitní suroviny a roz-
manitost výběru. www.prosteburger.cz

• SLOVÁCKÁ GALERIE VÍN - Václav Šalša 
(Radniční sklep Kyjov), Masarykovo náměstí 
30/1. Moravská vína ze Slovácké vinařské 
podoblasti, zejména vinařství Václava Šalši. 
Dále kvalitní čerstvé sýry a uzeniny.  
www.slovackagalerievin.cz
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• CAFFE BAR 99, Masarykovo nám. 15/10.  
Bar v samotném srdci Kyjova. Correnty  
můžete využít na vše s výjimkou alkoholu  
a tabákových výrobků. Např. skvělá káva, 
čaj, domácí limonády, tousty aj. občerstvení. 
www.facebook.com/caffebar99

• NEXX Počítače Kollárova 277/5a. Prodej  
a servis počítačů a výpočetní techniky,  
zajištění internetového připojení, vzdálený 
servis / vzdálená pomoc s počítačem ad. 
www.nexx.cz

• Dámské oděvy COLLARIA, Botanická 
606/24. Collaria fashion je butik s dámskou  
i pánskou módou na náměstí v Kyjově. 
Nabízí prodej stylového oblečení a módních 
doplňků, a to i formou výdejního okénka  
v pondělí a čtvrtek od 10 do 12 hodin.

• ELEKTROS - Pavel Svoboda, Tř. Komenského 
547/19. Prodej a servis. Klíče, zámky a kování, 
zahradní technika, elektronářadí, satelitní 
technika aj. www.elektross.cz

• KREATIV Kyjov, Masarykovo náměstí 36.  
Vše pro vaše tvoření. Výtvarné potřeby,  
tvořivé sady pro děti, barvy na textil,  
dekorace, dárkové předměty aj.  
www.facebook.com/kreativkyjov

• PEKAŘSTVÍ Vracov - Pavel Nikl, Tř. Komen-
ského 689/59. Pekařské, cukrářské výrobky 
a zmrzlina.převážně Výrobou chleba, rohlíků, 
sladkého i slaného pečiva, koláčků, tyčinek  
a bezlepkového pečiva, zákusků. 
ww.pekarstvi-nikl.cz

• BOTY Ježek, Masarykovo nám. 34/3. Ob-
chod s obuví, kabelkami, koženým zbožím 
a deštníky. Nabízíme peněženky, manikúry, 
přípravky k ošetření a údržbě obuvi, stélky 
do bot, punčochové zboží, ponožky, opasky 
ad. www.boty-jezek.webnode.cz

• CUKRÁŘSTVÍ Judyth sweet art, Nětčická 
2268/75. Vyrábím makronky, eclairs, tartalet-
ky, cupcaky a spoustu dalších sladkostí. Není 
krásnější pocit než pochvala mých zákazníků. 
www.judythsweetart.cz

722 916 146

NECHTE SVOJI FIRMU 
VYNIKNOUT INZERCÍ 
V KYJOVSKÝCH NOVINÁCH.

VÍCE INFORMACÍ NA TEL.:
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KYJOV PODPORUJE 
PODNIKAVCE
Předloni na podzim se v Kyjově uskutečnil 
pilotní workshop na podporu podnikání. 
Kurz "Podnikni to!“ kreativním a podnikavým 
lidem ukázal, že ne každý projekt ke svému 
rozjezdu vyžaduje hromadu peněz a zku-
šeností. Profesionální mentor během osmi 
týdnů představil dvěma desítkám účastníků 
základy podnikání a teorii doprovodil o tolik 
potřebné postřehy z praxe. S každým účast-
níkem pak velmi podrobně rozebíral jejich 
naplánované projekty, vyzdvihoval potenci-
ál, upozorňoval na možná rizika.
Od kurzu uběhl zhruba rok a řada absol-
ventů mezitím nastartovala své podnikání. 
Na stránkách Kyjovských novin vás s jejich 
inspirativními příběhy budeme průběžně  
seznamovat. V tomto čísle čtenářům před-
stavíme Ivo Kyliána. 
P.S.: Letos plánujeme úspěšný kurz zopako-
vat. Podrobnosti se zájemci s předstihem 
dozvědí.

 IVO KYLIÁN  
SEO konzultant, Kyjov | www.ivokylian.cz

Ivo patří k podnikatelsky zkušenějším čle-
nům kyjovského klubu. Jako konzultant se 
specializací na optimalizaci pro vyhledávače 
pracuje více než deset let. Prošel si agentu-
rami, ale již několik posledních let je úspěšně 
na volné noze. Spolupracoval nebo stále spo-
lupracuje se špičkami českého e-commerce. 
Je zakládajícím členem týmu SEO jako Brno, 
kterým v Brně organizuje pravidelná setkání 
laiků i odborníků na online marketing. 
Ivo neabsolvoval úvodní kurz Podnikni to!  
v Kyjově, ale vstoupil rovnou do Klubu pod-
nikavců Podnikni to!, a to díky doporučením 
a pozitivním referencím ostatních členů. 
Tím, že se Ivo v podnikatelské branži pohy-
buje už nějaký ten pátek, dobře ví, jak jsou 
lidé v podnikání důležití. Z toho důvodu jako 
největší hodnotu vnímá, že díky Klubu se má 

možnost setkávat s různými typy lidí - se 
začínajícími podnikateli stejně jako s pod-
nikateli, kteří už mají něco za sebou. A to  
například na akci s názvem Milník. Milník pod-
nikavců je lokální komunitní akce, na které 
se členové kyjovského klubu na měsíční bázi 
setkávají a společně diskutují o problémech 
a výzvách, předávají si vzájemně zkušenosti 
i kontakty. Milník je pro Iva vynikající mož-
ností jak vypadnout ze své podnikatelské 
bubliny a také způsob, jak přehodnotit své 
názory a nápady, protože by se třeba ekono-
micky nevyplatily. Nejen Milník, ale i ostatní 
nabídku klubu by doporučil těm, kteří teprve 
přemýšlejí, že začnou podnikat, stejně jako 
těm, kteří už své podnikání rozjeli. Podle jeho 
názoru jde o výbornou zkušenost a možnost 
dozvědět se něco nového. Za úžasné navíc 
považuje to, že díky pravidelným setkáním 
se dozvídá o zajímavých podnikatelských 
projektech, které se v Kyjově a jeho okolí te-
prve připravují, a může je tak podpořit nebo 
ony mohou podpořit jeho. K okamžité zpět-
né vazbě a konzultacím využívá také celore-
publikovou online skupinu Klubu podnikav-
ců, kde najde kontakty jak na všechny členy 
napříč ČR, tak i na odborníky. 
Přemýšlíš, jaké by to bylo mít svůj vlastní 
projekt? Nebo už projekt máš, ale hledáš  
způsoby, jak jej dále posouvat a rozví-
jet? Na nic nečekej a ozvi se na email  
sestak@klubpodnikavcu.cz nebo doraz na 
Milník. Rádi tě uvidíme!
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» přihlášky k ZP MV ČR
» přehledy OSVČ
» bonusové programy
» informace

Potřebujete poradit, 
odevzdat nebo 
vyzvednout 
formulář?  

Už nemusíte do jiného města. 
Navštivte naše 
kontaktní místo 
na Poště partner  

Kyjov

Přihlaste se k nám do 31.3. 
nebo od 1.7. do 30.9. 2021

Pošta partnerKyjov
Bohuslavice 4177

M Ě Š ŤA N S K Á  6 2  |  H O D O N Í N

PRACOVNÍ
& OUTDOOROVÉ

ODĚVY

P O – P Á
7 . 3 0 – 1 7 . 0 0

S O
8 . 0 0 – 1 2 . 0 0

O T E V Ř E N O

MARIZ S.R.O.

VRAKOVIŠTĚ VACENOVICEVRAKOVIŠTĚ VACENOVICE

 PNEUSERVIS • DESINFEKCE KLIMATIZACÍ • NÁHRADNÍ DÍLY

ODTAH AUTOVRAKŮ 
+DOKLAD O LIKVIDACI 
ZDARMA
Kontakt: Jan Fišman, tel.: 603 851 394 nebo 604 539 563, www.smelc.eu

n Oficiální dealer vozů SUZUKI
n Autorizovaný servis
n Prodej originálních náhradních dílů
n Výkup vozidel na protiúčet
n Kompletní opravy vozů po nehodě

Pobočka UH CAR, s.r.o. s 20 letou
tradicí prodeje a servisu vozů.

Suzuki
v Hodoníně

Váš autorizovaný prodej a servis vozů značky SUZUKI v Hodoníně

UH CAR, s. r. o.
Brněnská 3979 (vedle Shell), 695 01 Hodonín, tel.: 577 700 020, mobil: 770 194 700
prodej.suzukiho@uhcar.cz, www.uhcar.cz
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DĚLNÍK DO VÝROBY 
plastových oken a dveří  
 

Hledáme vhodného kandidáta na pozici:   

- HPP - jednosměnný provoz 
- volné víkendy 
- úkolová mzda 
- závodní stravování 
- 23 dnů řádné dovolené 
- odměny a příplatky za odpolední směnu 
- bezplatné využití firemní  
  sauny a fitness 

NABÍZÍME 

NÁPLŇ PRÁCE 

- práce spojená s výrobou  
  plastových oken a dveří, 
  zpracování profilů  
- obsluha strojů  
- kontrola výrobků 

POŽADUJEME 

- CNC obrábění výhodou  
- manuální zručnost a obratnost 
- trestní bezúhonost  
- kontrola výrobků 
- praxe ve výrobním provozu výhodou 
- ochota pracovat dle potřeby přesčas 
 

Adresa pracoviště: RI OKNA a.s., Na Bažantnici 1554, Bzenec 
Životopisy zasílejte na email: jana.sykorova@ri-okna.cz 
Tel.: +420 702 151 089 
 

KONTAKT 

Nástup možný od 1. 3. 2021   

dělník do výroby_inzerce_92x130.indd   1dělník do výroby_inzerce_92x130.indd   1 14.1.2021   8:17:5814.1.2021   8:17:58

Reprezentativní příklad úvěru REKOpůjčka s pojištěním schopnosti splácet UNIQA ve výši 300 000 Kč na 216 měsíců. Fáze překlenovacího úvěru: úroková sazba 4,09 % p.a. (pevná), 127 měsíčních splátek 
PU 1 030 Kč a 127 měsíčních vkladů 900 Kč. Založení a vedení CHYTRÉHO účtu u Raiffeisenbank, a.s. je zdarma. Fáze úvěru ze stavebního spoření: úroková sazba 3,10 % p.a. (pevná) a 89 měsíčních splátek 
SU 2 550 Kč. Úhrady: za uzavření smlouvy o stavebním spoření 3 000 Kč, za uzavření smlouvy o úvěru 0 Kč, za vedení účtu stavebního spoření 82 Kč/čtvrtletí, za vedení úvěrového účtu 90 Kč/čtvrtletí, za 
výpis z účtu stavebního spoření nebo úvěrového účtu 0 Kč, pojištění schopnosti splácet 1 321 Kč ročně. Celkem zaplatíte 477 240 Kč, RPSN 5,41 % p.a. Informace obsažené v tomto materiálu nejsou veřejným 
příslibem ani závaznou obchodní nabídkou. Poskytovatelem běžného účtu je Raiffeisenbank a.s. Tato zvýhodněná nabídka platí pouze při sjednání účtu prostřednictvím Raiffeisen stavební spořitelny a.s. Změna 
parametrů a úrokových sazeb vyhrazena, aktuální hodnoty najdete na www.rsts.cz.

Masarykovo nám. 17, Kyjov
Tomáš HERTL, tel.: 739 439 599
e-mail: THertl@obchod.rsts.cz

PŮJČKA

s uzavřením ZDARMAna rekonstrukci

inzerce Hertl 205x145,5 1_2021.indd   1inzerce Hertl 205x145,5 1_2021.indd   1 19.01.21   15:0719.01.21   15:07
Výtažková azurováVýtažková azurováVýtažková purpurováVýtažková purpurováVýtažková žlutáVýtažková žlutáVýtažková černáVýtažková černá
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Žáci 2. stupně naší školy se v rámci výtvarné 
výchovy rozhodli vytvořit soubor prací na téma 
„Komenský do tříd!“. Ve složité době distančního 
studia, kdy nemohou přirozeně trávit čas se svý-
mi spolužáky ve školních lavicích a zažívat běžná 
dobrodružství všedního dne, se začali podílet na 
projektu vyhlášeném Národním pedagogickým 
muzeem a Knihovnou J. A. Komenského v Praze. 
Soutěž probíhající jako součást kampaně „Národ-
ní oslavy J. A. Komenského 2020 – 2022" se týká 
hned dvojitého výročí Učitele národů - 430 let od 
jeho narození a 350 let od jeho úmrtí.
Musím podotknout, že cíl soutěžní akce, aktivo-
vat a zapojit děti do národních oslav, se v našem 
případě opravdu vydařil. Žáci naší školy vytvořili 
velkou řadu portrétů tohoto génia, a to i v čase, 
kdy si pro vládní opatření nemohli zakoupit žád-
né výtvarné pomůcky ani sáhnout do školních 

zásob. Hravě si ale po-
radili. Místo klasických 
technik kreslili pouze 
tužkou, pastelkou nebo 
i propiskou. Přesto vý-
tvarná dílka na kvalitě 
neutrpěla a nepůsobí 
nudně ani nezajímavě. 
Právě naopak. Koordi-
nátor akce Roman Ško-
da děti za jejich snahu pochválil a přislíbil jim brzké 
zveřejnění výsledků jejich snažení. Celý počin tak 
můžete společně s námi sledovat na facebookové 
stránce „Komenský do tříd" (www.facebook.com/
komenskydotrid) nebo také formou elektronické 
prezentace pořízené v Jízdárně pražského hradu. 

Ivana Vargová, ZŠ Dr. Joklíka

ZŠ a MŠ Dr. Joklíka Kyjov se chystá 
do Jízdárny Pražského hradu

I když by se mohlo zdát, že se (nejen) umělecký život kvůli 
komplikované epidemické situaci zastavil, žáci i pedago-
gové ZUŠ Kyjov stále pracují na tom, aby mohli dále rozví-
jet hudební, výtvarné či taneční umění a prezentovat je na 
profesionální úrovni. Důkazem toho jsou tři žáci ZUŠ Kyjov, 
kteří v lednu 2021 úspěšně složili zkoušky na střední školy  
s uměleckým zaměřením. Na Konzervatoř P. J. Vejvanov-
ského v Kroměříži, v oboru Klasický zpěv, byli přijati Kris-
tián Ilčík a Rút Šalšová, za jejich přípravou stojí naši učitelé 
Alena Kučerová a Mario Kudela. Ondřej Vašek, žák pana 
učitele Miloslava Gajdoše, se stal úspěšným uchazečem 
v přijímacím řízení na Konzervatoř Evangelické akademie 
Olomouc, kde bude studovat hru na kontrabas. Všem při-
jatým uchazečům blahopřejeme!

Úspěchy žáků ZUŠ Kyjov v přijímacím 
řízení na střední umělecké školy

Práce dětí ZŠ Dr. Joklíka.

Rút Šalšová Kristián Ilčík
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Projekt na podporu dyslektických žáků Projekt na podporu dyslektických žáků 
na ZŠ J. A. Komenskéhona ZŠ J. A. Komenského

Lovci a sběrači 
na ZŠ J. A. Komenského 
Trochu jsme popustili uzdu fantazii a z žáků 1. a 2. ročníku  
ZŠ J. A. Komenského se stali lovci a sběrači. Zapojili 
jsme se totiž do projektu Recyklohraní, kdy jsme sbírali 
a lovili doma ze šuplíků staré nepoužívané mobily. Nej-
dříve jsme vyrobili sběrnou nádobu, na kterou jsme le-
pili chlupaté mamuty a pračlověky s vlastní tváří. Bylo 
to opravdu zábavné. Uvědomujeme si mamutí dopad 
mobilních telefonů na životní prostředí. Dozvěděli jsme 
se, že k výrobě těch nových lze využít materiály zís-
kané recyklací. Dnes už téměř každý člověk v České 
republice vlastní mobilní telefon. Lidé je obměňují ve 
velmi krátkých intervalech (dva až tři roky) a tím vzniká 
velké množství nevyužitých aparátů, které často končí 
v šuplíku. Odhadujeme, že se jich v českých domác-
nostech takto bez užitku nachází 10 až 15 milionů. Tato 
zařízení obsahují cenné suroviny, například drahé kovy, 
jako jsou zlato a stříbro, kovy důležité pro high-tech 
průmysl, jako indium a tantal, nebo vzácné zeminy, 
jako cer nebo neodym. Chceme-li zmírnit dopady na 
životní prostředí, existují dvě možnosti: První je men-
ší spotřeba a druhou maximální recyklace. A tak jsme 
se pustili do sbírání. Náš lov vysloužilých mobilů byl 
úspěšný, jelikož jsme jich nasbírali 123. Máme radost, 
že jsme přispěli k ochraně životního prostředí a ušetřili 
malinké množství surovin k výrobě nových přístrojů.

Markéta Jarošková

Naše škola se aktivně zapojila do výzkumu 
Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích, 
který si klade za cíl ověřit, zda metodika Sfu-
mato mírní či odstraňuje dyslektické obtíže 
žáků. Dva z našich pedagogů se v progra-
mu Sfumato akreditovali již dříve. Metoda se  
v systému školství prosadila zejména jako 
nástroj pro výuku prvopočátečního čtení  
a psaní.
Stát již dlouho hledá cesty, jak pomoci žá-
kům se speciálními vzdělávacími potřebami, 
a proto tento výzkum hradí a podporuje. 
Nyní je nutné vědecky dokázat, že Sfumato 
funguje jak pro prvňáčky, kteří se se čtením  
a psaním setkávají poprvé, tak pro starší žáky, 
kteří se potýkají se specifickými poruchami. 
Do výzkumu je zařazeno bezmála 200 žáků 
z celé České republiky. Tyto žáky vyšetřili od-
borníci, aby zjistili jejich stav a hloubku jejich 
handicapu. Velmi zajímavé například bylo 
okulomotorické měření očí, které se realizu-
je jen na jednom místě České republiky, a to  

v Praze na ČVUT. Stejná měření a další vyšetření  
proběhnou za rok, aby se srovnáním výsledků testů 
ověřila hypotéza, že Sfumato umí prokazatelně zmír-
nit dyslektické manifestace.
Na ZŠ J. A. Komenského využíváme metodu Sfumato 
pro výuku čtení a psaní v 1. ročníku. Nyní jsou do pro-
jektu zařazeni dva chlapci z 1. a ze 4. třídy. 

Libuše Moudrá a Jana Svobodová

Foto: ZŠ J. A. Komenského

Foto: ZŠ J. A. Komenského
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„Bude zima, bude mráz, kam se, ptáč-
ku, kam schováš…..?“
Tato píseň nás inspirovala k tomu, 
abychom se v těchto zimních dnech 
postarali s dětmi v MŠ o ptáčky. Každá 
třída nejprve vyrobila krmítko, které 
jsme umístili na strom na školní zahra-
dě. Do akce se poté začali zapojovat  
i rodiče, kteří krmítka vyráběli společ-
ně s dětmi. Nakonec jimi byl krásně 
zaplněný celý strom. Ocenili jsme ori-
ginalitu a chuť rodičů spolupracovat. 
O ptáčky pečujeme, pozorujeme je  
a učíme se je poznávat. I v této ne-
lehké době jsme společně s rodiči do-
kázali najít dětem ušlechtilou zábavu. 

Učitelky MŠ Dr. Joklíka Kyjov

Přišel únor, s ním ledový čas a Domeček pozval 
děti i dospělé k hraní QR soutěže. Čím vás soutěž 
nadchne? Zvířátky, která se rozutekla z hodonínské  
zoo. Po Kyjově je více než 80 QR kódů, které nas-
kenujete telefonem a v něm se vám ukáže uprch-
lé zvířátko. Pošlete nám jej na e-mail či facebook 
DDM. Čím víc (a také dřív) zvířátek najdete, tím 
víc se na vás bude usmívat vstupenka do Zoo  
Hodonín. 
Začali jsme také upravovat a opravovat táboro-
vou základnu v Hutisku-Solanci. Nejen táborníky 
čekají nově vybavené chatky či obnovená kuchy-
ně. Už se také tak těšíte na tábory a Rodinky?  
Pokud ano, neváhejte se přihlásit, jelikož míst vel-
mi rychle ubývá. Na druhém pobytovém táboře 
se setkáte s veselou rodinkou Simpsonových,  

která vás provede mnohými soutěžemi a aktivita-
mi, na které  budete ještě dlouho vzpomínat. Na 
čtvrtém pobytovém táboře se vydáte cestou ča-
sem a zatočí se s vámi celý svět. Potkáte mnoho 
kamarádů a užijete si skvělou zábavu, kterou vás 
budou provázet časové smyčky plné soutěží a tý-
mových her.
Aby si mohli užít také dospělí se svými rodina-
mi, zveme vás na Rodinky. V rekreačním středis-
ku Hutisko-Solanec vás čeká pohodová dovolená  
s programem pro děti, plnou penzí i s ubytováním. 
Nenechte si ujít krásnou přírodu v srdci Beskyd.
Těšíme se na vás a doufáme, že se brzy shledáme 
s úsměvem na tváři a s pevným zdravím. 

S krásným ledovým pozdravem 
za tým DDM Kyjov Lucie Paulíčková

ZIMA BÍLÁ, LEDU PLNÁ. S DOMEČKEM 
KAŽDÝ ZVÍŘÁTKA HLEDÁ  

Krmíme ptáčkyKrmíme ptáčky

Foto: MŠ Dr. Joklíka

Foto: DDM Kyjov
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V březnu 2021 oslaví významné životní jubile-
um Jaroslav Čajka, který je bezesporu jednou  
z nejvýznamnějších hudebních osobností našeho 
regionu. Proslul nejen jako virtuózní klarinetista  
a hráč na tárogató, ale také jako vynikající peda-
gog. Jsem velmi rád, že jako jeho kolega ze ZUŠ 
Kyjov a kamarád mu mohu touto cestou pobla-
hopřát k již 80 letům života plného hudby, lásky 
k folkloru a učitelování a alespoň krátce shrnout 
jeho působení u nás i ve světě.
Celý život Jaroslava Čajky je spjat především  
s městem Strážnice, kde se v roce 1941 narodil  
a od roku 1969 zde žije natrvalo. Už od dětství 
projevoval hudební talent, především ve hře na 
klavír. Kvůli finanční náročnosti studia na konzer-
vatoři se však rozhodl pro Vojenskou hudební 
školu v Liberci. Jednou z povinností v této škole 
byla hra na dechový nástroj. Jaroslav Čajka si tedy 
zvolil klarinet a od roku 1955 začala jeho cesta  
s nástrojem, který jej provází celý život. „Asi jsem 
v tom byl dobrý“, říká skromně Jarda Čajka, pro-
tože už v roce 1958 absolvoval tuto školu mezi 
nejlepšími studenty s orchestrem v libereckém 
divadle. V roce 1958 byl přijat k Hudbě Hradní 
Stráže Československa, kde působil pět let. Ne-
zapomněl ani na svůj druhý nástroj – klavír. Jak 
technicky, tak improvizačně je neustále v dobré 
kondici a patří mezi pohotové korepetitory, kteří 
se nebojí zahrát jak klasiku, tak populární melodie.
V roce 1962 přešel Jaroslav Čajka tam, kam ho 
„srdce nejvíc táhlo“, a to k folkloru. Nastoupil 
do SĽUKU v Bratislavě, kde se mimo jiné setkal  
s vynikajícími romskými muzikanty, jakým byl le-
gendární primáš Rinaldo Oláh. S tímto uskupe-
ním procestoval státy jako jsou Kanada, Hawai, 
Argentina či USA, kde měl možnost „naživo“ sly-
šet jednu z největších hudebních legend – kapelu 
The Beatles. V této době se také seznámil s táro-
gatem, zvukově nezaměnitelným starouherským 
nástrojem, který se pro něj stal charakteristickým.
Roku 1967 se vrátil do rodné Strážnice jako učitel. 
Od roku 1969 zde působí jako ředitel ZUŠ. Sou-
časně vystudoval obor hra na klarinet na JAMU  
v Brně.   V roce 2004 odešel jako ředitel do  
důchodu a přijal místo učitele v ZUŠ Kyjov na 
„krátký záskok“. Nyní zde působí již sedmnáctým 
rokem, čemuž jsem velmi rád nejen já, ale také 
řada výborných žáků, které Jarda Čajka vychoval.
Mezi jeho výrazné žáky patří například profesor 
Milan Polák, který vyučuje hru na klarinet na Praž-
ské konzervatoři a Janáčkově akademii múzic-
kých umění v Brně, Marek Smetka, člen Filharmo-
nie Bohuslava Martinů ve Zlíně a mnoho dalších 
profesionálních i amatérských hudebníků, kteří 
působí v cimbálových a dechových hudbách na 
Kyjovsku i v okolí.  Jak říká sám Jarda Čajka, „při-
padal si starý“, když zjistil, že jeho vůbec první 

Pan muzikant a pan učitel 

Jaroslav Čajka 

žák a absolvent Ladislav Svoboda, kapelník Ža-
dovjáků, letos oslaví již sedmdesát let… 
Během svého působení na ZUŠ Strážnice a ZUŠ 
Kyjov se realizoval také jako sólista a spolupraco-
val s mnoha hudebními tělesy - Sľuk, Broln, Oľun, 
Ondráš, Cimbálová muzika Slávka Volavého (díky 
kterému se v roce 1967 vrátil zpět do Strážnice), 
jeho vlastní cimbálová muzika Moravia a dal-
ší kapely. S nimi natočil řadu desek a CD, mno-
ho z nich sólových. Mezi aranžéry jeho slavných 
melodií patřil Miloš Machek, Jaroslav Vinklárek  
i Jiří Pimek, kolega ze ZUŠ Kyjov. Na třináctile-
tou spolupráci s Jaroslavem Čajkou vzpomíná 
také Petr Ingr, bývalý kapelník dechové hudby 
Skoroňáci, která koncertovala po celé Evropě. 
Podle něj měla zejména sólová čísla Jardy Čajky 
velký úspěch - kusy jako Montiho Čardáš, Skřivá-
nek, Kurucké melodie, Hora Staccato nebo Tance  
z Banátu musel opakovat „klidně i sedmkrát“.  
Jarda Čajka je podle něj také jediný, „kdo se do 
klarinetu dovede usmívat“.
A tak vidím Jardu Čajku také já. Jako výborného 
muzikanta, učitele, ale hlavně dobrého člověka.  
S úsměvem a pokorou rozdává celý život radost  
z hudby posluchačům i žákům. Za všechny ko-
legy ZUŠ Kyjov bych chtěl Jardovi popřát do 
dalších let hodně zdraví, pohody a elánu. Věřím, 
že ho potěší hudební dárek od nás ode všech – 
tradiční koncert učitelů 31. 3., nyní věnovaný jeho 
životnímu jubileu. Jari, nech žiješ!

Petr Petrů, ředitel ZUŠ Kyjov



BŘEZEN 2020

STR. 16

HISTORIE

Dva muži, kteří dali tvář Slováckému 
roku – starosta Sokola JUDr. Karel 
Kozánek a učitel Jaroš Hudeček. 
Když v roce 1892 vznikala Sokolská župa Ko-
menského rozdělením Sokolské župy moravské, 
sdružovala deset jednot, ze kterých byla kyjov-
ská nejstarší. Koncem roku 1920 už měla župa 
Komenského 73 jednot a jejich poboček, proto 
byla 28. 11. 1921 z její jižní části vytvořena Sokol-
ská župa slovácká zahrnující Břeclavsko a Hodo-
nínsko. V župě Komenského se sídlem v Kyjově, 
kde byl i starosta župy, zůstalo 21 jednot se 43 
pobočkami, sdružené byly do čtyř okrsků. V té 
době dosáhl počet členů 7 753 mužů a žen. Župa 
vydávala měsíčně svůj Věstník, jehož redaktorem 
byl učitel Matěj Urban, pozdější starosta Sokola  
i starosta města, v roce 1942 popravený nacisty  
s dalšími dvanácti členy kyjovské jednoty.
První roky po válce znamenaly obrovský rozmach 
Sokola. V roce 1920 zakoupila kyjovská jednota 
pozemky u nádraží od stavitele Gustava Soneven-
da a zřídila na nich hřiště, na kterém se v roce 
1921 odehrávaly oslavy padesáti let trvání jednoty. 
Regionální i celostátní noviny informovaly o pří-
pravách a chystaném programu. Naše Slovácko 
(čís. 31, roč.1921) uvádí: "...6. srpna slavnostní valná 
hromada sokolské jednoty a dekorování praporu 
v 8 hodin večer v Záložně. 7. srpna den žactva  
a dorostu, večer veselice na sletišti a divadelní hra 
„Maryša“ v Záložně. 14. srpna cvičení členstva. Ve 
2 hodiny průvod, ve 3 hodiny cvičení, večer ve-
selice na hřišti a divadelní hra "Maryša". 15. srpna  
o 1/2 11 hodin koncert na náměstí a Jízda králů. 
Ve 2 hodiny velkolepý průvod krojový, předvedení 
výročních zvyků slováckých..." 

Sletových oslav a Slováckého roku v Kyjově se zú-
častnilo třicet tisíc lidí, což se vzhledem k počtu 
obyvatel zdá neuvěřitelné. V dobovém tisku lze 
najít články upozorňující na zvláštní přímý vlak  
z Prahy do Kyjova a doporučení zájemcům obrá-
tit se na železniční odbor kyjovského Sokola. Při-
jely i výpravy krajanů z Jugoslávie, Anglie, Francie 
a USA, řada novinářů a významných osobností, 
mezi nimi i starosta České obce sokolské Dr. Josef 
Scheiner, který během války podporoval finanč-
ně Masarykův protirakouský odboj v zahraničí. 
Nejvíc informací o Slováckém roku jsem získal od 
paní Hedviky Cenkové (1901), rozené Finsteršoto-
vé, která pocházela ze sokolské rodiny. Její tatínek 
byl starostou jednoty v letech v letech 1881 - 1884 
a strýc Dr. Brauner tři roky jednatelem a dva roky 
pokladníkem. Paní Cenková byla zapisovatelkou 
a také první stárkou v letech 1921 a 1922. Během 
prvního   ročníku měla na starosti skupinu šede-
sáti Veličanů a vzpomněla si, že byli ubytováni  
v hospodě u Hýsků. Podle ní se nápad uspořádat  
Slovácký rok zrodil už na prvních poválečných 
hodech v roce 1918. Největší zásluhu připisu-
je Dr. Kozánkovi a dále jmenuje profesora Fialu, 
knihkupce Antoše, hodináře Freibergera, cukráře 
Králíčka, dcery železáře Vašíčka či pracovníky po-
jišťovny Kalivodu a Lungu. Protože se paní Hed-
vika Cenková odstěhovala do Ostravy za synem 
Vladimírem, mým kamarádem ze studentských 
let, vyměnili jsme si občas dopisy. V jednom  
z nich vzpomíná i na natáčení brněnské společnos-
ti Lloyd film: "...Slováckého roku se zúčastnili i bra-
tři Cibulkovi, zvláště ten starší, který psal všechny 
vyvolávačky pro Jízdu králů. U nás kupříkladu: 
V tomto domě dcerka mladá, nemá ona chlapce ráda.
Nás snad přece ráda má, vínečko nám nalít dá. 

Sto padesát let TJ Sokol Kyjov 
              & sto let Slováckého roku

Veřejné cvičení na župním sletu Župy 
Komenského v Kyjově v r. 1921. Foto ze 
sbírek Vlastivědného muzea Kyjov
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Samozřejmě že dostali demižon našeho nejlep-
šího vína. Filmovali mě, jak podávám Jízdě králů 
mísu s koláči ..." 
Paní Cenková se dožila téměř stovky a já dodnes 
opatruji Památník Sokola v Kyjově, který mně  
věnovala. Vyšel v Kyjově v roce 1921 a obsahuje 
Dějiny jednoty 1871 - 1921 z pera JUDr. Karla Ko-
zánka, který byl klíčovou postavou výročí Soko-
la, ale také historie Kyjova od přelomu století po 
prvních dvacet let existence samostatného státu. 

Narodil se v Kroměříži 5. března 1858 a zemřel 
v Kyjově 2. ledna 1941 - před osmdesáti lety. Za-
sloužil se o to, že Kyjov měl od roku 1896 české 
zastupitelstvo a dostal do vínku i velkoryse budo-
vané školství a pevný směr rozvoje. Jako starosta 
Sokola, v jehož čele stál čtyřicet let (1888 - 1928) 
se postaral o jeho největší rozmach v historii a stál 
na prahu Slováckých roků, které byly impulzem 
pro národopisné slavnosti v jiných regionech. Ini-
cioval stavbu sokolovny, která dodnes slouží ve-
řejnosti, a to už od roku 1926. Třicet šest let stál  
v čele župy Komenského, do které patřila kyjov-
ská jednota až do posledního zřízení krajů. 
Vedle Dr. Joklíka má Dr. Kozánek největší podíl 
na rozvoji kyjovského školství. V roce 1898 při-
vedl do Kyjova jako ředitele svého spolužáka ze 
Slovanského gymnázia v Olomouci Josefa Klva-
ňu, známého přírodovědce, národopisce a pe-
dagoga. Zasloužil se o změnu obecního gymná-
zia ve státní reálné gymnázium, k čemuž došlo  
v roce 1908. Dr.Kozánek byl pro kyjovské občany 
svou neúnavností a houževnatostí velkou oporou  
v době těžké rakouské perzekuce v souvislosti  
s protirakouskými letáky, kdy bylo rozpuštěno  
zastupitelstvo města, uzavřeno gymnázium a ob-
čany milovaný starosta Dr. Joklik si vzal dobro-
volně život, protože šest kyjovských občanů bylo 
vojenským soudem ve Vídni odsouzeno k trestu 
smrti. Vedl všechny delegace na místodržitelství 
za politiky a poslanci a podařilo se mu dosáhnout 

toho, že gymnázium, sloužící jako vojenská ne-
mocnice, poté sídlo posádky, bylo znovu otevře-
no ve školním roce 1917-18. Dr. Karel Kozánek se 
jako rozený demokrat účastnil všech forem veřej-
ného života. V zastupitelstvu města byl od roku 
1896 radním či zastupitelem až do roku 1928, od 
listopadu 1918 do června 1919 byl starostou města  
a od roku 1920 do roku1928 předsedou finanční ko-
mise. Kromě Sokola byl několik let starostou Čes-
kého hasičského sboru a spolu s profesorem Ladi-
slavem Fialou byl u zrodu Klubu československých 
turistů (KČST). Když mu nemoc už nedovolovala 
aktivní účast na životě města, učil se do vysokého 
věku další cizí jazyky a jako výborný muzikant har-
monizoval moravské lidové písně. K osmdesátinám 
- v roce 1938 - mu jeho mateřská jednota věnovala 
zvláštní číslo Sokolského zpravodaje.
Významnou osobností prvního Slováckého roku  
v Kyjově byl Jaroslav (Jaroš) Hudeček (1885 - 1937) 
nejstarší ze šesti synů Jury a Kateřiny Hudečko-
vých z Hrubé Vrbky. Jaroš - rozený organizátor - 
dal podobu kyjovským národopisným slavnostem 
jako dramaturg a režisér. Osvědčil se už v roce 
1914 na přípravě Sletu moravských sokolů v Brně 
(28.a 29. srpna), kdy byl součástí slavností Morav-
ský rok, národopisné pásmo ze zvyků, písní a tan-
ců Slovácka, Valašska a Hané. Slet byl přerušen už 
první den po prostných mužů, když došla zpráva 
o sarajevském atentátu.

Když měla kyjovská sokolská jednota v roce 1921 
padesát let od svého založení, vyzval starosta  
Dr. Kozánek na doporučení učitele Františka  
Kapouna Jaroše Hudečka, aby se ujal organizace 
národopisného programu oslav v Kyjově. Tomu se 
skutečně podařilo v programu představit repre-
zentativní vzorek národopisných skupin slovác-
kých jednot z rozličných okrsků župy. Horňácko 
představilo fašank z Velké nad Veličkou, Podluží 
lanžhotské hody, Brodsko Jízdu králů z Vlčnova  
a pořadatelská jednota zvyky ze Severokyjovska  
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MOTÝLÍ POKOJ / Lucinda Riley, 484 stran
Elegantní a půvabné Posy Montagueové, která je posledním potomkem starého 
anglického rodu, se už blíží sedmdesátka. Žije v nádherném venkovském sídle 
svých předků v Suffolku. Historické sídlo však chátrá a Posy už nemá sílu ani 
prostředky na jeho záchranu. Bolestné rozhodnutí Admirálův dům prodat však 
uvolní lavinu událostí, která hrozí zničit nejen Posy, ale i její dva dospělé syny, 
jejich partnerky a rodiny. Strhující, barvitá a dojemná rodinná sága sepsaná mis-
trovskou vypravěčkou Lucindou Riley patří k autorčiným nejlepším dílům.

PTAČÍ SMYSL / Tim Birkhead, 236 stran
Jaké to je být rorýsem létajícím rychlostí vyšší než sto ki-
lometrů v hodině? Nebo kiwim ploužícím se černou tmou 
novozélandské noci? A co se honí hlavou slavíkovi, když si 
při zpěvu pohrává s notami? V této výjimečné knize čerpá Tim Birkhead - před-
ní světový ornitolog, profesor na univerzitě v Sheffieldu a autor úspěšných knih 
ověnčených řadou cen - ze svých bohatých vědomostí, které získal celoživotním 
studiem ptáků. Poutavě přibližuje, jak ptáci vnímají svět  
a využívá přitom popis jednotlivých smyslů, které ptákům 
slouží k poznávání okolí a ke vzájemné komunikaci.

25 GRAMŮ ŠTĚSTÍ / M. Vacchetta a A. Tomaselli, 183 stran
„Tak proč to děláš? Co máš z ježků?” „Mám z nich radost.” „Mohl by ses o něj 
teď na ty dva dny postarat?” Takhle nějak začalo přátelství veterináře Massima, 
specializujícího se na dobytek, s opuštěným ježečkem. A tak se stalo, že Ninna 
– rozcuchaný ježeček byla samička – obrátila kouzlem své osobnosti jeho život 
naruby. Je to ale volně žijící zvíře, které potřebuje svobodu. Klec je mu čím dál 
těsnější a štěstí nachází venku v lesích. Massimo Vacchetta v této knize vypráví 
o neobvyklém setkání, které mu pomohlo překonat špatné období a vnuklo mu 
nový smysl: založit záchrannou stanici pro ježky.

KNIŽNÍ NOVINKY

a Jihokyjovska: Šlahačka - Vlkoš, Svatba – Milotice, 
Šardice, Dožatá – Ježov, Stínání berana - Bohusla-
vice, Věnec - Moravany, Kostelec, Mlácení kačera 
- Bukovany, Sobůlky, Kácení máje - Svatobořice. 
Jak je z přehledu patrno, větší část programu 
provedla kyjovská jednota se svými pobočkami  
z okolních obcí, protože mezi lety 1919 - 1921 
vzniklo 16 nových poboček. 
Osobnost Jaroše Hudečka je natolik přitažlivá, 
že je třeba připomenout i některé etapy z jeho 
života. Od svých školních let žil ve Velké nad Ve-
ličkou, kam se jeho rodiče přistěhovali. Od mládí 
ho přitahovala lidová muzika, horňácké písničky  
a tance. Sám byl výborný zpěvák i tanečník a už 
během studií na gymnáziu ve Strážnici spoluza-
kládal muziku se svými bratry a spolu s Vladi-
mírem a Karlem Klusákovými. Po celý život rád 
vzpomínal na pobyt s rodiči v Praze na Národo-
pisné výstavě v roce 1895. Z finančních důvodů 
musel přerušit studia na Filozofické fakultě Uni-
verzity Karlovy. Otec mu zemřel na tuberkulózu 
a Jaroš se dal na učitelskou dráhu, aby se mohl 
postarat o nejmladší bratry - Dušana a Martina. 
Učil v Lužicích, Lanžhotě, po zkouškách na uči-
tele měšťanských škol v Poštorné a od roku 1924  
v Blatnici pod svatým Antonínkem.
Celý život byl aktivní v Sokole a v organizová-
ní kulturních akcí. Jeho publikační činnost byla  
zaměřena na lidové zvyky, ale psal i povídky  
z venkovského života, spolupracoval s rozhla-

sem a vydal román Katerinka ze zapadlé slovácké  
dědiny na přelomu století. Za první světové války 
se dostal jako rakouský vojín do zajetí, vstoupil 
do československých legií ve Francii a válku ukon-
čil jako poručík čs. armády v boji s maďarskými  
bolševiky, kteří obsadili jižní a východní území 
Slovenska. Proto se také v poválečném období 
objevuje v jeho tvorbě téma legií. 
Jeho bratři Jan (1886 - 1960) a Jura (1888-1979) 
byli stejně jako Jaroš nadšenými muzikanty a pro-
pagátory horňáckého folkloru. Setkali se spolu  
v čs. legiích v Rusku a také se společně vrátili 
domů lodí Amerika 15. června 1920, po cestě přes 
Hong-Kong, Singapur, Ceylon, Suez a Terst. Oba 
se stali po návratu členy Sokola.  
Pro velký úspěch Slováckého roku 1921 se další 
uskutečnil už v roce 1922 ve stejné režii a se stej-
ným obsahem. Mezi organizátory se objevuje ky-
jovský advokát JUDr. Vladimír Broček, učitel Fran-
tišek Kapoun, PhDr. Jan Húsek a jejich jména se 
objevují i v následujících Slováckých rocích 1927  
a 1931. Profesor gymnázia Maxmilián Kolaja obsta-
rával propagaci a pravou rukou režiséra byl knih-
kupec Karel Antoš. Slovácké roky se staly během 
sta let nejen zdrojem aktivity milovníků folkloru, 
ale také inspirací umělců - výtvarníků, básníků  
a muzikantů. 
Příště se v Kyjovských novinách dočtete 
O inspiraci Slováckým rokem.

Jiří Dunděra
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INZERCE

VODO - TOPO - PLYN
SERVIS, OPRAVY, MONTÁŽ PLYNOVÝCH KOTLŮ A OHŘÍVAČŮ

Jiří Mlýnek

mob.: 730 575 589

e-mail: vodo-topo-mlynek@mujmail.cz

VBF s. r. o., Boršovská 2614, 697 01 Kyjov
Vážní zájemci kontaktujte: 518 616 629 nebo vbf@vbf.cz www.vbf.cz

vyroba forem
mould production přijme

Nabízíme:
• 2–3 směnný provoz
• Nadstandardní odměňování – 13. plat
• 5 týdnů dovolené
• Příplatky na stravování
• Zaškolení
• Vhodné i pro absolventy

OBRÁBĚČE (FRÉZAŘE) 
pro práci na 5osém CNC stroji

Adam Ježek
Tvarožná Lhota 258
69662 Strážnice

revize-opravy-monáže
plynových zařízení

728 881 594

PLYNOSERVIS
JEŽEK

INZERCE V KYJOVSKÝCH NOVINÁCH

TEL.:722 916 146



PLACENÁ INZERCE

Připraven na vše, 
co vám zítřek přinese
Nový Caddy

Autorizovaný prodejce Volkswagen

TOP CENTRUM car
Brněnská 4031, 695 01 Hodonín, tel.: 518 389 811, www.topcentrumcar.cz

Partner pro velkou rodinu
Velká rodina si zaslouží pohodlí. A k tomu spoustu místa. Proto s sebou nový Caddy v krátké i dlouhé verzi (Maxi) přiváží místo až pro 
sedm osob. O vaše pohodlí se postarají přední sedadla ergoComfort a nový podvozek s prvotřídními jízdními vlastnostmi a komfortním 
tlumením nerovností. Do digitálního světa vás přenese nejmodernější interiér s až 10,5palcovou obrazovkou infotainmentu, zobrazením 
navigace na digitální přístrojové desce před řidičem a s mnoha praktickými odkládacími prostory. Vaše bezpečí má na starost 19 
nejmodernějších asistenčních systémů, včetně např. hlídání mrtvého úhlu a čtení dopravních značek. Ať už vám zítřek chystá jakékoliv 
výzvy, s vozem Caddy v tom nikdy nebudete sami. Jste připraveni na novou posilu?

Na obrázku je model s příplatkovou výbavou. 
Kombinovaná spotřeba a emise CO2 modelu Caddy: 4,5–6,0 l / 100 km, 119–136 g/km.

PRONÁJEM 
NOVÝCH BYTŮ

• byty 1+KK a 2+KK
• vlastní parkování v garáži
• blízko centra

třída Komenského, Kyjov 777 031 602

ihned 
k nastěhování


